
 

Schriftelijke vragen (art. 39 Reglement van Orde) 
 
aan de voorzitter van Provinciale Staten van Gelderland 
 
datum :  9 mei 2023 
van : Charlotte de Roo, GL & Carla Claassen, SP &Jan Daenen, PvdA 
onderwerp :  Granuliet 

 
Op woensdag 3 mei meldt oproep Gelderland dat het volgens RIVM onduidelijk is of 
de kankerverwekkende stof acrylamide in natuurplassen vrijkomt als in die plassen 
granuliet wordt gestort. Meerdere partijen in de Gelderse Staten maken zich zorgen 
over de stort van granuliet en er zijn ook meerdere vragen gesteld en moties 
aangenomen sinds 2019.  In 2020 is de motie van GroenLinks 20M9 aangenomen die 
o.a. opdracht gaf om gezamenlijk met de rijksoverheid te onderzoeken of granuliet 
ook in (voormalige) stortplaatsen kan worden ondergebracht in plaats van in 
zandplassen. 
De consequenties als een zeer zorgwekkende stof zoals acrylamide zich gaat 
verspreiden in het water in onze provincie is verontrustend en kan een enorme 
impact hebben op mens en natuur.  
  
Het RIVM adviseert om in het vervolg ‘voorzorgsmaatregelen’ te nemen en “om de 
blootstelling aan deze stof(fen) zo laag mogelijk te houden door gebruik van deze 
stoffen te verminderen en de ontwikkeling en het gebruik van alternatieven te 
stimuleren. 
  
Vragen: 
  

1. Wordt er op dit moment in Gelderland granuliet gestort in zandwinplassen of elders? 
2. Op hoeveel locaties in Gelderland is granuliet gebruikt voor het verontdiepen van 

zandwinplassen en welke locaties zijn dat? 
3. Wat vindt GS van deze nieuwe informatie van RIVM? 
4. Welke voorzorgsmaatregelen kan GS nemen om te voorkomen dat mens en natuur 

worden blootgesteld aan deze stoffen? 
5. Is GS bereid om samen met de gemeente WestMaas en Waal richting het Ministerie 

van Infrastructuur en Waterstaat op te trekken om duidelijkheid te krijgen hoe de 
nieuwe risico’s worden aangepakt?  

6. Wat betekenen deze nieuwe mogelijke risico’s voor de volksgezondheid en voor de 
natuur in Gelderland? Kan er hier pro-actief op gereageerd worden, bijvoorbeeld 
door regelmatig te meten langs de waterkant in de omgeving van zandplassen waar 
granuliet is gestort? 

7. Gezien deze informatie waarin duidelijk wordt dat er een risico bestaat voor de 
volksgezondheid en de natuur is GS bereid om opnieuw - eventueel in samenwerking 
met het  IPO - te lobbyen bij het Rijk om de stort van granuliet zsm te verbieden als 
vulstof in het verontdiepen van natuurplassen? 

 


